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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och tjänstgörande ersättaren Sigrid 

Rydell Johnson (L) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering av protokoll ska ske senast torsdagen 

den 23 juni 2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 19 maj 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 19 maj 2016, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 31 maj 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 31 maj, som blivit vederbörligen justerat, 

anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

 

Delegationsbeslut till och med den 25 maj från: 

Förvaltningschefen 

Förskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Årsrapport 2015, Utbildningsnämnden 

Yttrande över rapport från stadsrevisionen 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till stadsrevisionen som yttrande över 

årsrapport 2015. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 maj 2016, 1.4.1-3212/2016. 

 

Stadsrevisionen granskar varje år nämndens verksamhet. 

Granskningen omfattar nämndens planering och uppföljning i 

verksamhetsplan, tertialrapporter och verksamhetsberättelse. 

Stadsrevisionen granskar också hur delar av verksamheten 

fungerar i förhållande till lagstiftning, regler och föreskrifter. 

 

Stadsrevisionens sammanfattande bedömning av 

utbildningsnämndens verksamhet 2015 är att: 

- Utbildningsnämnden inte helt har bedrivit verksamheten på 

ändamålsenligt sätt. Bedömningen grundar sig på att 

nämnden delvis uppnår fullmäktiges verksamhetsmål som 

berör nämndens kärnverksamhet. Från ekonomisk synpunkt 

är utfallet tillfredsställande. 

- Den interna kontrollen i huvudsak varit tillräcklig. Dock 

finns utvecklingsbehov avseende skolenheternas arbete med 

intern kontroll och utvärderingar av effekter rörande 

fokusskolesatsningen och den socioekonomiska 

tilldelningen. 

- Bokslut och räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara 

rättvisande samt följer gällande regler och god 

redovisningssed. 

Förvaltningen instämmer i huvudsak i stadsrevisionens 

synpunkter och kommenterar varje område i tjänsteutlåtandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till stadsrevisionen som yttrande över 

årsrapport 2015. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Revisorerna riktar kritik mot att några av utbildningsnämndens 

viktigaste mål inte uppnås 2015. Det gäller bl a det faktum att 

målen inom området Trygghet och studiero inte uppnås. Brister 

på detta område är sannolikt en av de viktigaste förklaringarna 

till fallande skolresultat och vi har vid flera tillfällen efterlyst 

åtgärder eller åtminstone något slags engagemang från den 

styrande rödgrönrosa majoriteten inom detta område. Tyvärr 

kan vi konstatera att inte heller revisorernas kritik föranleder 

några särskilda åtgärder. 

 

Revisorerna riktar också kritik mot att kunskapsmålen inte 

uppnås. Som svar på detta hänvisar majoriteten till satsningar på 

elevhälsoarbetet. Detta är förvisso viktigt, men det är svårt att 

tro att endast detta kommer att förbättra kunskapsläget. Höga 

kunskapskrav, stärkt lärarroll och ett gott ledarskap är sannolikt 

än viktigare för att förbättra kunskapsresultaten. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 7   

Nya riktlinjer för fristående fritidshem i Stockholms stad 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden antar utbildningsförvaltningens förslag 

till nya riktlinjer för fristående fritidshem i Stockholms stad. 

2. De nya riktlinjerna gäller från och med den 1 augusti 2016. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

9 maj 2016, dnr 1.3.2-1351/2016. 

 

I kommunfullmäktiges budget för 2015 fick 

utbildningsnämnden i uppdrag att revidera riktlinjerna för 

godkännande och rätt till bidrag för enskilda huvudmän med 

särskilt fokus på bemanning och personalens utbildningsnivå.  

 

Utbildningsförvaltningen har under 2015 och inledningen av 

2016 reviderat nuvarande riktlinjer i syfte att skapa ett tydligare 

ramverk av de uttolkningar som görs i nämndens godkännande- 

och tillsynsprocess. 

 

I november 2015 beslutade utbildningsnämnden om reviderade 

riktlinjer för fristående förskolor. Utbildningsnämnden har ett 

motsvarande ansvar gällande godkännande och tillsyn för 

fristående fritidshem. Det finns ett värde i att riktlinjerna för 

fristående förskolor och riktlinjerna för fristående fritidshem är 

utformade på likartat sätt.  

 

De reviderade riktlinjerna för fristående fritidshem innehåller de 

krav som staden ställer för att få bedriva fritidshemsverksamhet 

i Stockholms stad. Riktlinjerna utgår från, och är ett 

förtydligande av, de nationella kraven i skollagen och 

läroplanen när det gäller till exempel personalens kompetens, 

kvalitetsarbete, lokalernas utformning och barnsäkerhet. 

 

Med fristående fritidshem menas de fritidshem i enskild regi 

som Stockholms stad i egenskap av lägeskommun ansvarar för 

när det gäller godkännande och tillsyn. Övriga fritidshem så 

som fritidshem som inte är del av en fristående skola och 

fritidshem belägna vid internationella skolor omfattas av 

Skolinspektionens tillsyn. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med förskoleavdelningen samt i 

samråd med grundskoleavdelningen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden antar utbildningsförvaltningens förslag 

till nya riktlinjer för fristående fritidshem i Stockholms stad. 

2. De nya riktlinjerna gäller från och med den 1 augusti 2016. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Olle Burell m.fl. (S), Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. 

(MP) och Edith Ringmar af Forselles m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Majoriteten storsatsar på fritidshemmen eftersom vi vet att 

denna pedagogiska verksamhet är så viktig för våra barn och 

deras möjligheter till en god skolgång.  

 

Efter att under de borgerliga åren ha varit ett eftersatt 

budgetområde, fick fritidshemmen i Stockholm en förhöjd 

schablon med 4,6 procent. Vi ser att fritidshemmen behöver 

förbättras vad det gäller lär- och arbetsmiljö för barn och vuxna 

med mindre barngrupper, bättre lokaler och fler pedagoger med 

relevant utbildning. I de kommunala skolorna betonas också 

rektors ansvar som ledare för denna del av verksamheten. 

 

Verksamhetens integrering med skolans dagliga verksamhet 

behöver förbättras så att man kan ta tillvara fritidshemmets fulla 

potential och vara ett stöd för barnens lärande och sociala miljö 

under hela skoldagen. Fritidshemmen spelar också en viktig roll 

i barns utveckling genom lek och utevistelse. Vi vill också se 

ökade samarbeten med föreningsliv och kulturliv för att fler 

barn genom fritidshemmets försorg ska få del av de möjligheter 

som det ger. Vi tror att högkvalitativa fritidshem är en nyckel 

för bättre skolresultat och trygga, välmående barn. 

  

Riktlinjerna för fristående fritidshem i Stockholms stad lägger 

fast en grundnivå för kvaliteten. Utifrån dessa riktlinjer vill vi 

som huvudman tillsammans med andra huvudmän för fritidshem 

i Stockholm verka för att kvaliteten i sin helhet höjs. Med 

gemensamma krafter bör vi se till att fritidshemmens roll 

utvecklas i skolan och att barnens rätt till en meningsfull fritid 

tillgodoses. Majoriteten välkomnar en tätare dialog kring detta. 
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§ 8  

Genomförandebeslut för till- och ombyggnad av 

Rödabergsskolan  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

gällande om- och tillbyggnation av Rödabergsskolan i 

enlighet med inriktningsbeslut, till en investeringsutgift om 

cirka 308,5 mnkr med en årlig hyreshöjning om cirka 22,6 

mnkr efter färdigställande. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för om- och tillbyggnation 

av Rödabergsskolan i enlighet med inriktningsbeslut, till en 

investeringsutgift om cirka 308,5 mnkr med en årlig 

hyreshöjning om cirka 22,6 mnkr efter färdigställande.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

26 maj 2016, dnr 12-324/5687. 

 

I bilaga till Lokalförsörjningsplan 2013-2015 skrev 

utbildningsförvaltningen ett samlat inriktningsförslag som 

berörde flera skolor, däribland Rödabergsskolan. I 

inriktningsbeslutet förespråkades en ökning om 215 – 260 

platser, i och med att elevprognoserna ökat dramatiskt i området 

skrevs ett nytt inriktningsärende fram till utbildningsnämnden 

den 21 maj 2015. Där föreslogs den tillbyggda skolan byggas 

med kapacitet att ta emot cirka 1 040 elever. Detta är en ökning 

med omkring 350 elevplatser gentemot dagens kapacitet om 

cirka 690 elever. 

 

Som ett resultat av samarbetet mellan SISAB, 

idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen kommer en 

fullstor idrottshall som integreras i den tillkommande 

byggnadsvolymen att uppföras och nyttjas gemensamt av 

förvaltningarna. Byggnationen kommer att etappindelas för att 

möjliggöra att den största delen av den befintliga skolans elever 

kan gå kvar.  

 

Merparten av den bedömda totala investeringen om 308,5 mnkr 

härrör från elevantalsökningen. Den framtida bedömda 

hyreskostnaden bedöms till cirka 28,9 mnkr, vilket är cirka 27 

800 kr per elev och år, vilket inte inkluderar 

evakueringskostnader som uppstår under produktionstiden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och i projektet ”Skolbyggnation för ett växande Stockholm” i 
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samverkan med grundskoleavdelningen. Även SISAB, 

stadsbyggnadskontoret, exploateringskontoret, trafikkontoret 

och idrottsförvaltningen har bidragit med underlag liksom de 

fackliga huvudskyddsombuden. Samråd med 

stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

gällande om- och tillbyggnation av Rödabergsskolan i 

enlighet med inriktningsbeslut, till en investeringsutgift om 

cirka 308,5 mnkr med en årlig hyreshöjning om cirka 22,6 

mnkr efter färdigställande. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för om- och tillbyggnation 

av Rödabergsskolan i enlighet med inriktningsbeslut, till en 

investeringsutgift om cirka 308,5 mnkr med en årlig 

hyreshöjning om cirka 22,6 mnkr efter färdigställande.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Inhyrningsmedgivande för paviljong på Mariehällsskolan, 

fastigheten Ville Vessla 1 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta uppföra en tillfällig paviljong på Mariehällsskolan, 

fastigheten Ville Vessla 1, till en uppskattad projektkostnad 

om cirka 3,95 mnkr, motsvarande en beräknad första årshyra 

om cirka 2,35 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande att låta uppföra en tillfällig 

paviljong på Mariehällsskolan, fastigheten Ville Vessla 1, 

till en uppskattad projektkostnad om cirka 3,95 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 2,35 mnkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 maj 2016, dnr 2.6.3-1241/2016. 

 

Elevprognosen ökar kraftigt i Mariehäll och det finns behov av 

att utöka antalet elevplatser, främst för yngre elever. Det finns 

ett behov av lokaler inom kort. För att kunna tillmötesgå 

efterfrågan föreslår utbildningsförvaltningen en nyetablering av 

en tillfällig paviljong på två våningar på skolans skolgård om 

totalt 820 kvm. Projektkostnaden är uppskattad till cirka 3,95 

mnkr, motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 2,35 

mnkr.  

 

Paviljongen är avsedd att utgöra en tillfällig lösning till dess att 

samtliga hemvister inom Mariehällsskolan är tillgängliga för 

skolverksamhet. Vidare pågår utredning kring möjligheten att 

etablera en skola i det närliggande området Solvallastaden. 

Ytterligare åtgärder i området är dock nödvändiga för att 

tillgodose elevprognoserna på längre sikt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans 

ledning samt huvudskyddsombud har deltagit i arbetsprocessen. 

Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

att låta uppföra en tillfällig paviljong på Mariehällsskolan, 

fastigheten Ville Vessla 1, till en uppskattad projektkostnad 
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om cirka 3,95 mnkr, motsvarande en beräknad första årshyra 

om cirka 2,35 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande att låta uppföra en tillfällig 

paviljong på Mariehällsskolan, fastigheten Ville Vessla 1, 

till en uppskattad projektkostnad om cirka 3,95 mnkr, 

motsvarande en beräknad första årshyra om cirka 2,35 mnkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Inriktningsbeslut om rivning, sanering och 

verksamhetsanpassning inför flytt av Riksgymnasiet för 

rörelsehindrades skolverksamhet från Skärholmen till S:t 

Eriks gymnasium 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om rivning, sanering och 

verksamhetsanpassning inför flytt av Riksgymnasiets för 

rörelsehindrade (RgRh) skolverksamhet från Skärholmen till 

S:t Eriks gymnasium, till en uppskattad projektkostnad om 

cirka 18,2 mnkr, med en tillkommande hyra, år ett, om cirka 

1,3 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med ett förslag till genomförandebeslut. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

19 maj 2016, dnr 2.6.3-9949/2015. 

 

Riksgymnasiet för rörelsehindrade (RgRh) är en riksintagsskola 

som just nu är belägen i Skärholmen. Nuvarande verksamhet i 

Skärholmen erbjuder inte tillräckligt många gymnasieprogram 

för eleverna att välja och följa. Utbildningsnämnden har därför 

beslutat att flytta verksamheten till S:t Eriks gymnasium, som 

ska fungera som nav i ett kluster av närliggande skolor, som på 

så sätt kan erbjuda majoriteten av de nationella programmen till 

eleverna. Lokalen är 900 kvadratmeter. Det kommer att betyda 

en betydande minskning jämfört med lokalerna i Skärholmen. 

Detta ger vissa begränsningar kring de funktioner som kan 

läggas inom ytan. S:t Erik kan möjliggöra samordning av ytor 

för administrativ personal, viss rörelseträning (i danssalar), samt 

viss tillgång till mindre grupprum och enstaka tider i större 

klassrum. Majoriteten av eleverna går RgRh:s egna individuella 

program och denna undervisning kommer till större delen att 

drivas inom den tänkta ytan. En stor del av verksamheten 

inkluderar habilitering för eleverna och utrymmen för detta 

måste ordnas inom ramen för projektet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. 

Skolledning har deltagit i projektmöten och processen. 

Huvudskyddsombud har tagit del av underlag under processens 

gång och har kallats till möten. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om rivning, sanering och 

verksamhetsanpassning inför flytt av Riksgymnasiets för 

rörelsehindrade (RgRh) skolverksamhet från Skärholmen till 

S:t Eriks gymnasium, till en uppskattad projektkostnad om 

cirka 18,2 mnkr, med en tillkommande hyra, år ett, om cirka 

1,3 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

återkomma med ett förslag till genomförandebeslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Nya namn på skolenheter 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att Sprintgymnasiet ändrar 

namn till Liljeholmens gymnasium 

2. Utbildningsnämnden beslutar att skolenheten för nyanlända i 

Skärholmen ska heta Skärholmens gymnasium. 

3. Namnändringarna anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 maj 2016, dnr 3.4.2-10703/2015. 

 

Sprintgymnasiet vid Liljeholmen föreslås ändra skolnamn till 

Liljeholmens gymnasium. Anledningen till detta är att 

förvaltningen anser att nuvarande namns koppling till 

språkintroduktion kan begränsa skolan samt att skolan med ett 

neutralt namn kommer ifrån att definiera målgruppen. Samtidigt 

föreslås att skolenheten för nyanlända i Skärholmen får namnet 

Skärholmens gymnasium. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att Sprintgymnasiet ändrar 

namn till Liljeholmens gymnasium 

2. Utbildningsnämnden beslutar att skolenheten för nyanlända i 

Skärholmen ska heta Skärholmens gymnasium. 

3. Namnändringarna anmäls till stadsbyggnadsnämnden. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Lärotider för Stockholms skolor 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2017/2018, 2018/2019 och 

2019/2020. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 mars 2016, dnr 1.3.2–10186/2015. 

 

De kommunala skolornas lärotider finns reglerade i respektive 

skolforms förordning. Utbildningsnämnden fastställer 

lärotiderna för en period om tre år. 

 

Läsårstiderna för 2018/2019 och 2019/2020 följer i förslaget 

tidigare struktur. För gymnasieskolan och gymnasiesärskolan 

finns som tidigare behov av att fastställa ett första och sista 

datum för läsårets start i augusti respektive avslut i juni. 

Gemensamma lovdagar för grundskolan och gymnasieskolan 

föreslås. 

 

Ett försök med förlängt jullov för eleverna läsåret 2017/2018 

föreslås, inom grundskola och grundsärskola, för att möjliggöra 

gemensamma arbetsdagar för lärare under pågående läsår. 

Försöksverksamheten för läsåret 2017/2018 kommer att 

utvärderas och faller detta väl ut kan detta komma att förändra 

de tider för de kommande läsåren som här föreslås. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2017/2018, 2018/2019 och 

2019/2020. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i delegations-

ordningen. 

2. Den uppdaterade delegationsordningen ska gälla från och 

med den 1 juli 2016. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 maj 2016, dnr 1.3.2-3019/2016. 

 

De förändringar som föreslås gäller ändrat ansvar för ett antal 

beslut och har sin grund i utbildningsdirektörens beslut om 

anpassningar av förvaltningsorganisationen, som ska gälla från 

och med den  

1 juli 2016.  

  

Enheten för vägledning och antagning (EVA) förs från 

avdelningen för utveckling och samordning dels till 

gymnasieavdelningen och dels till avdelningen för ekonomi och 

styrning. 

 

En ny enhet, enheten för ersättning och skolplikt (EoS), inrättas 

på avdelningen för ekonomi och styrning. Till den nya enheten 

förs funktioner från EVA-enheten, ekonomienheten och 

planeringsenheten. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med avdelningen för utveckling och samordning, 

förskoleavdelningen samt gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i delegations-

ordningen. 

2. Den uppdaterade delegationsordningen ska gälla från och 

med den 1 juli 2016. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Likvärdigt, rättssäkert och effektivt - ett nytt nationellt 

system för kunskapsbedömning 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. 000706-2016 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 maj 2016, dnr 1.6.1-3380/2016. 

 

Regeringen beslutade den 1 april 2015 att ge en särskild 

utredare i uppdrag att göra en översyn av de nationella proven 

för grund- och gymnasieskolan. Utredningen om nationella prov 

föreslår ett nytt nationellt system för kunskapsbedömning i tre 

delar. Systemet ska innehålla nationella prov, nationella 

bedömningsstöd och nationell kunskapsutvärdering. 

 

Förvaltningen vill påtala att skolan har genomgått många 

reformer under senare år och det är av stor vikt att de föreslagna 

förändringarna genomförs på ett väl förberett och genomtänkt 

sätt med utgångspunkt från skolornas perspektiv.  

 

Förvaltningens ställer sig sammantaget positiv till utredningens 

förslag med försök att tydliggöra och renodla syftet med varje 

del inom kunskapsbedömningssystemet samt effektivisera till 

skolans fördel. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och tjänstgörande ersättarna 

Sigrid Rydell Johnson (L) och John Kåberg (C) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

att  därutöver anföra: 

 

Vi anser inte att de nationella proven i årskurs tre ska avskaffas. 

De nationella proven i årkurs tre har ännu inte utvärderats 

ordentligt och det är därför märkligt att redan nu föreslå att de 

ska utgå och ersättas med bedömningsstöd. Det är viktigt att de 

insatser som sätts in i den svenska skolan också utvärderas och 

följs upp ordentligt så att skolan inte blir en experimentverkstad. 

De spelar en viktig roll för att säkerställa att elever klarar målen 

i viktiga ämnen. Svensk skola präglas av en tendens att ständigt 

skjuta upp problem. Många elever går igenom grundskolan utan 

att ha tillräckliga grundläggande kunskaper för att klara sig. 

Nationella prov i årskurs tre medverkar till att tydliggöra 

otillräckliga kunskaper inom läsning, skrivning och matematik. 

Därmed blir det svårare att skjuta upp nödvändigt extra stöd i 

dessa ämnen. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 15   

Konsekvenser av de reviderade urvalsgrunderna för 

skolvalet läsåret 16/17 

Svar på skrivelse från Cecilia Brinck m.fl. (M), Lotta Edholm 

m.fl. (L), John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

21 april 2016, dnr 1.1.3-2892/2016. 

 

Med anledning av att utbildningsnämnden beslutade om 

reviderade urvalsgrunder för antagningen till de kommunala 

grundskolorna i augusti 2015, önskar Cecilia Brinck m.fl. (M), 

Lotta Edholm m.fl. (L), John Kåberg (C) och Christian Carlsson 

(KD) i en skrivelse till utbildningsnämnden att konsekvenserna 

av de reviderade urvalsgrunderna för skolvalet läsåret 16/17 

redovisas.  

 

Förvaltningen anser att systemet blivit mer transparent och 

enhetligt. I övrigt ser förvaltningen inga större effekter eller 

förändringar jämfört med tidigare antagningar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Andelen elever som får sitt förstahandsval till förskoleklassen 

snarare sjunker än stiger. Variationerna över staden är också 

mycket stora. Vi vidhåller därför vår kritik att det är vanskligt 

att göra förändringar inom ett system utan att först göra en 
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konsekvensutredning. Det finns heller inget underlag som visar 

att fler elever fått skolplats nära hemmet. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 16   

Idrottshallar vid skolor 

Svar på skrivelse från Älvsjö stadsdelsnämnd 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Älvsjö stadsdelsnämnd. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 maj 2016, dnr 2.6.3-1382/2016. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd vill att utbildningsnämnden även 

fortsättningsvis utreder möjligheten att bygga fullstora 

idrottshallar (20x40 m) vid skolor. Stadsdelsnämnden tar upp 

Johan Skytteskolans nya idrottsbyggnad där det inte kommer att 

byggas en fullstor hall som exempel. Förvaltningen konstaterar 

att det i fallet med Johan Skytteskolan på grund av tomtens 

beskaffenhet inte var möjligt att bygga en fullstor hall till rimlig 

kostnad, men att det kontinuerligt sker samverkan med 

idrottsförvaltningen för att bedöma behovet av fullstora 

idrottshallar vid ny- och ombyggnation. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samråd med idrottsförvaltningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Älvsjö stadsdelsnämnd. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och tjänstgörande ersättarna 

Sigrid Rydell Johnson (L) och John Kåberg (C) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

att uppdra åt utbildningsförvaltningen att planera för en 

fullstor hall i anslutning till Johan Skytteskolan  

att  därutöver anföra: 

 

Det är viktigt att staden, i den mån det är möjligt, samordnar 

skolornas och idrottsföreningarnas behov av idrottslokaler. För 

att få ett effektivt nyttjande av stadens resurser vill vi se att 

skolornas idrottslokaler används av föreningslivet utanför 

skoltid. Därför är det viktigt att initialt planera för t ex separata 

ingångar till idrottshallar för att underlätta tillgången även när 

skolan är stängd. 

 

Vidare anser vi att det är prioriterat att man lyssnar in 

föreningslivets och idrottsförvaltningens önskemål vad gäller 

anläggningens storlek, innehåll och utformning. En 

anläggningstyp som det idag råder stor brist på i Stockholms 

stad är fullstora idrottshallar med måtten 20x40 meter. 

Utbildningsförvaltningen och SISAB bör därför, om det inte är 

fysiskt omöjligt, sträva efter att bygga fullstora hallar när de 

planerar för nya idrottsytor för skolorna. Vi tycker det är 

olyckligt att man valt att inte göra det i detta läge, särskilt då 

västra delarna av Söderort har få fullstora idrottshallar i 

förhållande till befolkningsmängd och andra stadsdelar.  

Utbildningsförvaltningen bör därför ges i uppdrag att planera för 

en fullstor hall i anslutning till Johan Skytteskolan. 

 

Under förra mandatperioden drev Alliansen i idrottsnämnden på 

för att Stockholms stad skulle fokusera på att bygga enkla men 

funktionella idrottshallar i syfte att möta föreningslivets behov 

av bra bredd- och träningsanläggningar snarare än exklusiva 

hallar som enbart efterfrågas av några få. En genomlysning av 

marknaden och möjligheten att bygga koncepthallar visade att 

det är möjligt att bygga fullstora idrottshallar för mellan 7 och 

20 miljoner kronor. Under föregående mandatperiod 

realiserades också tre stycken sådana hallar som alla understeg 

20 mnkr/styck. Mot bakgrund av detta anser vi att kostnaden 

36,8 mnkr för en skolidrottshall som inte är fullstor är mycket 

hög. Vi vill därför att SISAB och utbildningsförvaltningen i 

dialog med fastighetsnämnden och idrottsnämnden ser över hur 

man kan implementera de enklare idrottshallarna även i detta 

sammanhang. 
 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 06/2016 

Sida 27 (38) 

2016-06-09 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 
 
 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till reservationen gemensamt 

från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 17   

Föreningslivets tillgång till gymnastiksalar 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande om föreningslivets tillgång till 

gymnastiksalar. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 maj 2016, dnr 2.6.3-3673/2016. 

 

Idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen beskriver i 

ärende arbetet med att tillgängliggöra stadens gymnastiksalar för 

föreningslivet. Förvaltningarna lämnar också förslag i 

tjänsteutlåtandet på förutsättningar, rutiner och 

ansvarsförhållanden som ska förtydliga och förenkla arbetet.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts gemensamt av idrottsförvaltningens 

utvecklingsavdelning och utbildningsförvaltningens avdelning 

för ekonomi och styrning. SISAB har medverkat i 

projektgruppen och bidragit med information och synpunkter 

under framtagandet av tjänsteutlåtandet. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande om föreningslivets tillgång till 

gymnastiksalar. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stadens fastigheter ska ses som gemensamma resurser, detta 

gäller även skolornas lokaler. Tillgången på lokaler är ett stort 

problem såväl för föreningsidrotten som för Kulturskolan och 

därför är det bra att berörda förvaltningar nu hittat fungerande 

samverkansformer för att tillgängliggöra skolans lokaler utanför 

skoltid.  Vi delar bedömningen att det är viktigt att installera 

kodlås på fler skolor samt att öka ersättningen till de skolor som 

öppnar sina lokaler för föreningslivet. Det är viktigt att skolorna 
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får ersättning som täcker de faktiska kostnaderna och också för 

de merkostnader som uppstår till följd av ökat slitage. Minst lika 

viktigt är att utbildningsförvaltningen har en fungerande dialog 

med de skolor som idag inte upplåter sina skollokaler till 

föreningslivet, detta för att få klarhet i varför de inte vill vara 

med.  

 

Men det är också viktigt att utbildningsförvaltningen och SISAB 

planerar smart när nya skolor byggs. Det finns idag flera 

exempel på nybyggda skolor där idrottshallen ligger mitt i 

skolan och därmed är svåråtkomlig för föreningslivet. Vi menar 

att utbildningsnämnden i sin beställarroll ska bli bättre på att 

placera skolidrottssalarna med direkt access utifrån. Vidare bör 

man också eftersträva att vid nybyggnation av skolor samt vid 

renoveringar alltid undersöka möjligheterna att bygga fullstora 

idrottshallar, detta bör då ske i dialog med idrottsnämnden och 

fastighetsnämnden. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 18   

Övernattning i Stockholms stad 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande om övernattning i Stockholms stad. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunfullmäktige. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från 23 

maj 2016, dnr 1.5.3-3543/2016. 

 

I ärendet beskriver idrottsförvaltningen och 

utbildningsförvaltningen hur staden kan förändra utbudet av 

övernattningslokaler för föreningslivet så att det svarar bättre 

mot efterfrågan. Förvaltningarna lämnar förslag på ansvars- och 

kostnadsfördelningar samt förbättrade rutiner. Målet med 

förslagen är att övernattningsutbudet ska vara långsiktigt stabilt 

och att föreningarna ska uppleva att de får god service till ett 

rimligt pris. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts gemensamt av idrottsförvaltningens 

utvecklingsavdelning och utbildningsförvaltningens avdelning 

för ekonomi och styrning. Projektgruppen har även bestått av 

representanter från idrottsförvaltningens driftavdelning och 

SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande om övernattning i Stockholms stad. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunfullmäktige. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Skolskjuts 

Svar på remisser från kommunsstyrelsen, dnr 108-147/2016 och 

108-90/2016. 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remisserna. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 maj 2016, dnr 1.6.1-3544/2016 och 1.6.1-3553/2016. 

 

Lotta Edholm (L) har lämnat två skrivelser till 

kommunstyrelsen, som har remitterats till utbildningsnämnden. 

Båda skrivelserna avser avtalet om skolskjuts. Avtalet med 

Samtrans om skolskjuts gäller till och med den 31 december 

2016. Förlängningsperioden är vald för att se till att nästa 

avtalsstart inte kommer att ske i samband med skolstarten. 

Skolstarten är en period med många ändringar i beställningarna 

och därmed är det svårigheter med att få skolskjutsen att fungera 

väl. Det är därför inte lämpligt att ha en avtalsstart parallellt 

med detta. En ny upphandling har inletts med beräknad 

avtalsstart 1 januari 2017. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med avdelningen för utveckling och samordning 

samt grundskole- och gymnasieavdelningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remisserna. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M), Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C)anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det är alldeles uppenbart att det bolag som upphandlats för att 

sköta skolskjutsverksamheten i Stockholm inte klarar sitt 

uppdrag. Fortfarande inkommer klagomål så gott som varje dag. 

Det är för oss en gåta hur den rödgrönrosa majoriteten i detta 
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läge väljer att förlänga avtalet istället för att säga upp det. Det är 

en from förhoppning att tro att ett nytt avtal får en bättre 

implementering om det sker vid årsskiftet istället för vid 

höstterminsstarten. I själva verket riskerar det att leda till ännu 

kortare förberedelsetid eftersom jullovet är kortare än 

sommarlovet. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 20   

Reviderat avtal för Gymnasieantagningen Stockholms läns 

tjänster 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000413/2016. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 juni 2016, dnr 1.6.1-4265/2016. 

 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) har inkommit med en 

rekommendation att staden ska anta ett reviderat förslag till 

avtal för Gymnasieantagningen Stockholms läns (GSL) tjänster. 

Avtalet omfattar tjänsten som kommunernas antagningskansli 

samt administrativ drift av Ungdoms- och elevdatabasen 

(UEDB). 

 

Syftet med revideringen är att skapa tydlighet kring innehållet i 

tjänsternas uppdrag. En utgångspunkt har varit att skapa en 

enhetlig finansieringsmodell som utgår från antal folkbokförda 

även för UEDB. 

 

Avgiften för antagningskansliet föreslås bli oförändrad under 

2017 och 2018 jämfört med tidigare år. Avgiften för UEDB 

föreslås baseras på antal 17-, 18- och 19-åringar som är 

folkbokförda i kommunen i stället för som nu då avgiften 

beräknas per elev. 

 

Det reviderade avtalet ska gälla från den 1 oktober 2016. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med avdelningen för ekonomi och 

styrning och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 06/2016 

Sida 35 (38) 

2016-06-09 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 21   

Anmälan till kvalitetsutmärkelsen 2016 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens anmälan att 

följande enheter deltar som tävlande i Stockholms stads 

kvalitetsutmärkelse 2016: 

I klassen skola: Stockholms hotell- och restaurangskola, 

Kunskapsskolan Fruängen (fristående skola) 

I klassen förskola: Förskolan Pionjären (fristående förskola), 

Förskolan Regnbågsverkstan (fristående förskola) 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 juni 2016, dnr 2.5.3-5690/2016. 

 

Kvalitetsutmärkelsen är en del av Stockholms stads 

systematiska kvalitetsarbete och syftar till att lyfta fram goda 

exempel, belöna ett bra kvalitetsarbete och en god 

kvalitetsutveckling. Genom att delta i utmärkelsen ges 

verksamheterna möjlighet att få sitt kvalitetsarbete värderat och 

bedömt av externa examinatorer som ett led i fortsatt utveckling. 

 

Förvaltningen har anmält följande enheter/avdelningar att delta i 

Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2016:  

I klassen skola: Stockholms hotell- och restaurangskola, 

Kunskapsskolan Fruängen (fristående skola) I klassen förskola 

har Förskolan Pionjären (fristående förskola), Förskolan 

Regnbågsverkstan (fristående förskola) anmälts. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens anmälan att 

följande enheter deltar som tävlande i Stockholms stads 

kvalitetsutmärkelse 2016: 

I klassen skola: Stockholms hotell- och restaurangskola, 

Kunskapsskolan Fruängen (fristående skola) 

I klassen förskola: Förskolan Pionjären (fristående förskola), 

Förskolan Regnbågsverkstan (fristående förskola) 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta 
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Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) Sigrid Rydell Johnson (L) och John 

Kåberg (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stockholms kvalitetsutmärkelse är stadens viktigaste 

kvalitetsutmärkelse. De enheter som är med i detta arbete vittnar 

alla om hur deltagande i processen varit mycket givande, också 

om man inte vunnit. De som vunnit utmärkelsen har använt den 

i sin marknadsföring och som ett bevis på utmärkt 

kvalitetsarbete. Det är därför tråkigt att så få enheter inom 

förskola och skola valt att vara med. Särskilt som vi vet att 

många verksamheter, både kommunala och fristående, skulle ha 

mycket att vinna på att delta. Utbildningsförvaltningen bör inför 

nästa år arbeta mera proaktivt för att få fler verksamheter att 

ställa upp. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande 

gemensamt från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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§ 22   

Prövning av rektors beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektor 

Susanne Avanders beslut från den 1 juni om avstängning av 

elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

2 juni 2016, dnr 4.3.1-5640/2016. 

 

Ärendet rör en elev på det individuella programmet inom 

gymnasiesärskolan på S:t Eriks gymnasium. Rektorn stängde 

omedelbart av eleven i samband med att eleven fick ett 

aggressivt utbrott som drabbade elever och personal. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av rektorn vid S:t Eriks gymnasium och 

beretts inom gymnasieavdelningen i samråd med 

nämndsekreteraren.  

 

Eleven och elevens vårdnadshavare har i samband med det 

inträffade beretts möjlighet att yttra sig över rektorns beslut om 

avstängning och hade inga invändningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektor 

Susanne Avanders beslut från den 1 juni om avstängning av 

elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 23    

Övriga frågor 


